
allochtone achterstandsleerlingen
heeft en wél Engels zal bieden, en
scholen waar dat niet kan, gewoon-
weg omdat de achterstands-
problematiek te groot is.

Minister Van der Hoeven: Voorzit-
ter. Ik kom terug op een eerder
antwoord. Wij hebben afgesproken
dat wij een aantal zaken aan de
scholen overlaten en dat het aan de
scholen is om te bepalen hoe zij de
kerndoelen invullen. De inspectie ziet
erop toe dat de kerndoelen worden
gehaald, maar hoe de scholen dat
doen, met welke methode en
volgens welk didactisch principe, dat
is echt aan hen. Er zal dus altijd
verschil bestaan tussen scholen.
Zelfs scholen die onder één bestuur
vallen, zullen verschillen van elkaar,
omdat men andere keuzes maakt.

Mevrouw Azough (GroenLinks):
Voorzitter. Ik heb geen antwoord
gekregen op mijn eerste vraag. In
hoeverre zijn de 130 scholen die nu
ergens in Nederland Engels
aanbieden, scholen die achterstands-
leerlingen hebben?

Minister Van der Hoeven: Dat weet
ik niet.

De heer Van der Vlies (SGP): De
minister wil de feiten laten spreken.
Die feiten kennen wij nog niet
allemaal, dus die moeten worden
afgewacht. Dat is de ene kant van
het verhaal. Wij moeten er wel op
letten dat het in de wet past. De
minister had echter ook een kordate
mededeling, namelijk over wat er
zou gebeuren als de grenzen worden
overschreden. Wat kan de minister
precies doen als het niet om
meetbare resultaten gaat, maar om
niet-meetbare resultaten? Men kan
nog proberen te meten of kerndoelen
zijn bereikt. Hoe kan echter worden
gemeten hoe het tweede-
taalonderwijs naast het Nederlands
op een kind met een achterstand
inwerkt? Gaat de Inspectie zich erop
voorbereiden om daar speciaal
onderzoek daar te doen dat
gezaghebbend is? Wij kunnen
immers pas een definitieve uitspraak
doen als dat beschikbaar is.

Minister Van der Hoeven: Zo ver
reikte mijn toezegging niet. Ik heb
aan de Inspectie en het Europees
Platform gevraagd of zij in kaart
willen brengen wat de feitelijke
situatie is. Dat zijn de feiten. De

vragen zijn hoe het zit met het
Engelse taalonderwijs, hoe ver het
didactische principe reikt om Engels
op een andere manier via een ander
vak aan te bieden en waar dat leidt
tot het niet halen van de kerndoelen.
Een andere vraag is welke ruimte
scholen hebben om juist wel dat
Engels of die tweede vreemde taal
aan te bieden. Dat is de reikwijdte
van het onderzoek. Daarmee kom ik
terug naar de Kamer. Aan de hand
daarvan moeten wij bekijken of het
gegevens zijn waarmee wij verder
kunnen en er een goede weg is
ingeslagen of dat er iets aan de hand
is dat ons niet bevalt. Ik kan daar niet
op vooruit lopen, want ik heb de
uitkomsten niet.

De heer Van der Vlies (SGP): Het
gaat om het overschrijden van
grenzen. Dat moet dan toch zijn
waargenomen? Anders hebben wij er
niets aan. Dan kan wel een kordate
uitspraak worden gedaan. Dat gun ik
de minister natuurlijk van harte, daar
gaat het niet om. Het onderzoek
moet echter ook te gebruiken zijn als
het nodig wordt.

Minister Van der Hoeven: Dat is
ook het ingewikkelde van deze
kwestie. Wij hebben in de kerndoelen
niet vastgelegd hoe veel uren
Nederlands er moeten worden
gegeven. Dat hebben wij niet
gedaan. Wij hebben ook niet gezegd
hoe veel uren Engels, rekenen,
aardrijkskunde of geschiedenis er
moeten worden gegeven. Wij
hebben een kwalitatieve eis gesteld
dat er aan de kerndoelen moet
worden voldaan. Als een school
tegen ons zegt dat zij binnen de
marges van de wet in twee leerjaren
geen Nederlands geeft, kunnen wij
zeggen dat het ons niet bevalt. Ik
weet dat soort dingen echter niet. Ik
wil eerst die inventarisatie hebben.
Op basis van de inventarisatie van
die situatie komen wij hier opnieuw
over te spreken.

De heer Slob (ChristenUnie): Mijn
fractie maakt zich al sinds jaar en
dag sterk voor het behoud en het
goede gebruik van het Nederlands in
het onderwijs. In dat opzicht kijken
wij met enige argusogen naar het
oprukken van tweetalige scholen, nu
ook al in de lagere leerjaren. Wij
vinden het goed dat de minister daar
nu onderzoek naar gaat doen. Wij
willen er echter wel vrij snel over
praten. Wil de minister bevorderen

dat de uitkomsten van het onderzoek
in het eerste kwartaal van 2005 bij de
Kamer liggen? De praktijk gaat
ondertussen immers gewoon door
en wij moeten niet al te volgend zijn
in de discussie die wij hierover in de
Kamer hebben.

Minister Van der Hoeven: Ik zeg
graag toe dat wij de uitkomsten van
het onderzoek in maart of april aan
de Kamer zenden. Dan is er nog
voldoende tijd om daar een debat
over te voeren.

Regeling van werkzaamheden
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De voorzitter: Ik stel voor om, op
verzoek van de minister en de
staatssecretaris, de stemmingen over
de moties die zijn ingediend bij de
behandeling van de begroting van
Defensie en de Personeelsbrief 2004
één week uit te stellen. Dat verzoek
is ingegeven door het feit dat zowel
de minister als de staatssecretaris
deze week in het buitenland is. Het
betreft de punten 7 en 8 van de
agenda.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Op verzoek van de
heer Van der Staaij stel ik voor om
zijn motie, ingediend bij de
behandeling van de begroting
Verkeer en Waterstaat, op stuk nr.
29800-XII, nr. 34, toe te voegen aan
de stemmingslijst van heden. Ik
vraag de leden expliciet of zij
daarmee akkoord kunnen gaan,
omdat ik zelf niet heel enthousiast
ben om op het laatste moment
moties of andere onderwerpen aan
stemmingslijsten toe te voegen.

Overeenkomstig het voorstel van de
voorzitter wordt besloten.

De voorzitter: Ik stel voor, toe te
voegen aan de agenda van donder-
dag 2 december de brief van het
Presidium over een onderzoek van
de Algemene Rekenkamer inzake de
effecten van de nieuwe wijze van
premie-inning sociale verzekeringen
(29529, nr. 20).

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan
mevrouw Hamer.

Van der Hoeven
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Mevrouw Hamer (PvdA): Voorzitter.
Mede namens mevrouw Lambrechts
van D66 verzoek ik u, een dezer
weken het verslag van het algemeen
overleg over de tussenschoolse
opvang op de agenda te plaatsen. Ik
laat aan u over wanneer het goed
uitkomt op de agenda.

De voorzitter: Ik stel voor, aan dit
verzoek te voldoen en het punt toe te
voegen aan de agenda op een nader
te bepalen moment.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer Van der Staaij.

De heer Van der Staaij (SGP):
Mijnheer de voorzitter. Ik heb
onlangs vragen gesteld aan de
minister-president en de minister van
Buitenlandse Zaken over de
uitreiking van de Prins Clausprijs, die
morgen zal plaatsvinden. Gelet op
dat tijdstip vraag ik om een spoedige
beantwoording, het liefst nog
vandaag.

De voorzitter: In de vragen staat
duidelijk dat het gaat om een
bijeenkomst op 1 december, dus
morgen. Het lijkt mij logisch dat de
vragen voor morgen worden
beantwoord.

Ik stel voor, het stenogram van dit
gedeelte van de vergadering door te
geleiden naar het kabinet, in het
bijzonder naar de minister-president
en de minister van Buitenlandse
Zaken.

Overeenkomstig het voorstel van de
voorzitter wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer De Haan.

De heer De Haan (CDA): Voorzitter.
Voor donderdag aanstaande staan de
associatieovereenkomsten van de EG
met Libanon en Algerije op de
agenda. Namens de vaste commissie
voor Buitenlandse Zaken verzoek ik
u, dit onderwerp van de agenda af te
voeren. De commissie heeft namelijk
in meerderheid besloten een brief
aan de minister van Buitenlandse
Zaken te sturen, waarin om een
uitleg wordt gevraagd over de
terrorisme- en terugkeerbepaling en
andere zaken.

De voorzitter: Als het was gegaan
om een agendapunt dat een heel

dagdeel of een hele dag in beslag
had genomen, had ik nu wat
aarzelend gekeken. Wij hebben er
echter een uur voor gepland,

Ik stel voor, aan het verzoek te
voldoen.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Dit onderwerp zal
weer op de agenda komen, wanneer
de gevraagde informatie binnen is.

Het woord is aan mevrouw
Verbeet.

Mevrouw Verbeet (PvdA): Voorzitter.
Ik verzoek u om het verslag van het
algemeen overleg over sport de
komende weken op de agenda te
plaatsen.

De voorzitter: Ik stel voor, aan het
verzoek te voldoen en het punt aan
de agenda toe te voegen op een
nader te bepalen moment.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan
mevrouw Kant.

Mevrouw Kant (SP): Voorzitter. De
Kamer wacht nog op een brief over
de ecotaks en de problemen die deze
bij sportorganisaties geeft. Ik verzoek
u om het VAO pas op de agenda te
zetten als de brief binnen is.

De voorzitter: Ik zie dat mevrouw
Verbeet ook akkoord kan gaan met
deze toevoeging aan haar verzoek.
Wij zullen het op deze manier doen
en ermee rekening houden.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde is de stemming over
een motie, ingediend bij het debat
over duurzame energie, te weten:
- de motie-Samsom over een
stimulans voor fotovoltaïsche
zonne-energie (29575, nr. 6).

(Zie vergadering van 23 november
2004.)

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA, de
Groep Lazrak, de ChristenUnie en de
SGP voor deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

Aan de orde zijn de stemmingen
over moties, ingediend bij de
behandeling van de begroting van
Landbouw, Natuur en Voedsel-
kwaliteit, te weten:
- de motie-Kruijsen c.s. over een
revolving fund (29800-XIV, nr. 34);
- de motie-Kruijsen over het
investeringsbudget landelijk gebied
(29800-XIV, nr. 35);
- de motie-Kruijsen over de
ecologische hoofdstructuur
(29800-XIV, nr. 36);
- de motie-Atsma over de koe in de
wei (29800-XIV, nr. 37);
- de motie-Atsma c.s. over wetgeving
die verkoop onder de inkoopprijs
tegengaat (29800-XIV, nr. 38);
- de motie-Mastwijk c.s. over de
interpretatie van arbo-wetgeving
(29800-XIV, nr. 39);
- de motie-Van den Brink over een
level playing field op alle relevante
beleidsterreinen (29800-XIV, nr. 40);
- de motie-Van den Brink/Atsma over
de kosten voor dierziekte-uitbraak
(29800-XIV, nr. 41);
- de motie-Snijder-Hazelhoff/Van den
Brink over ecologische verbindings-
zones en robuuste verbindingen
(29800-XIV, nr. 42);
- de motie-Snijder-Hazelhoff/Van den
Brink over de netto-begrenzing van
de EHS (29800-XIV, nr. 43);
- de motie-Van Velzen/Vos over
positieve en negatieve externe
effecten van de landbouw (29800-
XIV, nr. 44);
- de motie-Van Velzen c.s. over een
gelijk speelveld in Europa voor
biologische agrariërs (29800-XIV, nr.
45);
- de motie-Van Velzen c.s. over
biologische producten in departe-
mentale kantines (29800-XIV, nr. 46);
- de motie-Vos/Van Velzen over
houderijsystemen die aan het
natuurlijke gedrag van het dier zijn
aangepast (29800-XIV, nr. 47);
- de motie-Vos/Van Velzen over een
dierenwelzijnsindex (29800-XIV, nr.
48).

(Zie vergadering van 23 november
2004.)

De voorzitter: Op verzoek van
mevrouw Snijder-Hazelhoff stel ik
voor, haar motie (29800-XIV, nr. 42)
van de agenda af te voeren.

Daartoe wordt besloten.

In stemming komt de motie-Kruijsen
c.s. (29800-XIV, nr. 34).

Voorzitter
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